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SAMENVATTING
Sinds de invoering van de Nationale Politie begin 2013 zijn er veel signalen dat deze invoering allesbehalve soepel verloopt.  
Er verschenen diverse rapporten en berichten over bijvoorbeeld problemen met het personeel, het landelijk functiehuis,  
de financiën, de ICT, de lokale verankering en de enorme werkdruk. Berichten die de minister van Veiligheid en Justitie  
hebben doen besluiten om te komen met een nieuw plan voor deze grote reorganisatie: het herijkingsplan. Dit nieuwe plan 
van de minister is nog steeds niet naar de Tweede Kamer gestuurd. De SP wilde niet langer afwachten en heeft de mensen op 
de werkvloer naar hun mening gevraagd. Aan het onderzoek werkten 1700 agenten mee.

BETER LUISTEREN WERKVLOER, MEER CAPACITEIT EN MEER VISIE
De agenten geven aan dat, om de reorganisatie tot een succes te maken, er vooral beter geluisterd moet worden naar de basis. 
Het schort aan capaciteit; opheffing van de vacaturestop en reorganisatie in de politietop zijn geboden. Een langetermijnvisie 
ontbreekt volgens de agenten, en is juist een vereiste. 

LOKAAL MEER INVLOED MAAR POLITIE MAG GEEN POLITIEKE SPEELBAL WORDEN
Het uitgelekte idee van de minister om de burgemeester meer zeggenschap te geven in de organisatie kan op steun van  
67 procent van de agenten rekenen. Ook veel tegenstanders van dit plan zeggen dat er meer rekening gehouden moet worden 
met lokale verschillen. Tegelijkertijd zeggen zowel voor- als tegenstanders dat de politie nooit een politieke speelbal mag 
worden, een risico waar wel rekening mee gehouden moet worden als de burgemeester inderdaad meer zeggenschap krijgt. 
Daarnaast moeten volgens de agenten ook de landelijke prioriteiten niet ontbreken en sommige zaken landelijk aangepakt 
worden. 

ZORG VOOR MEER CAPACITEIT
Telkens komt naar voren dat er te weinig capaciteit is. Het moge dan ook duidelijk zijn dat de bijna 1700 agenten het  
 hartgrondig oneens zijn met de minister, waar hij stelt dat er te veel politie in dienst zou zijn. Hoewel sommigen aangeven  
dat er misschien een teveel in de politietop en overhead zit, is dit absoluut niet het geval aan de basis. 

GROTE VERSLECHTERING ARBEIDSVOORWAARDEN EN ARBEIDSOMSTANDIGHEDEN
De arbeidsvoorwaarden en -omstandigheden zijn de afgelopen jaren verslechterd, zeggen bijna alle agenten (98 procent). 
Daarbij noemen zij vooral onvoldoende mogelijkheid om te trainen en een te hoge werkdruk. Agenten voelen zich  
onvoldoende gewaardeerd in hun werk en verwijzen daarbij ook naar de aanhoudende cao-strijd. 

Ondanks het feit dat agenten zeer ontstemd zijn over de huidige stand van zaken binnen de politie, tonen zij zich nog altijd 
toegewijd aan hun werk. Ze hopen ten zeerste dat er geluisterd wordt naar hun suggesties en aanbevelingen, daar zij zich tot 
op heden niet gehoord voelen. 

INLEIDING
De minister van Veiligheid en Justitie beloofde om in de zomer met een nieuw reorganisatieplan te komen (herijkingsplan) 
voor de politie. Dit naar aanleiding van aanhoudende berichten in de media dat er grote problemen zijn bij de reorganisatie 
van de Nationale Politie. Diverse rapporten onderschrijven dat er problemen zijn. In aanloop naar het nieuwe plan zijn er 
diverse berichten uitgelekt via de media. De SP signaleert dat de kloof tussen de minister en de agenten groot is en heeft de 
agenten alvast deze uitgelekte ideeën voorgelegd en hen gevraagd wat er moet gebeuren om de vorming van de Nationale  
Politie tot een goed einde te brengen. Zij zijn ten slotte de echte deskundigen en het is dan ook belangrijk dat hun stem  
gehoord wordt. 
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OPZET EN DEELNAME
Het personeelsbestand van de Nationale Politie, inclusief bureaufuncties, bedraagt in totaal 61.914 fte. De oproep om de 
enquête in te vullen is half juni naar 3.500 mailadressen van medewerkers van de Nationale Politie verzonden. Dit bestand 
van e-mailadressen heeft de SP opgebouwd naar aanleiding van eerdere onderzoeken. Van de 3.500 medewerkers hebben 
1.700 medewerkers de enquête ingevuld. Hoeveel politiemensen de enquête hebben doorgestuurd naar collega’s is niet te 
achterhalen. 
Begin augustus is de enquête gesloten. Van de 1700 medewerkers die hebben meegewerkt, hebben 1605 politiemedewerkers 
de enquête tot het einde ingevuld. Alle gegeven antwoorden zijn in de analyse meegenomen, dus ook van de niet volledig 
ingevulde enquêtes. Bij de open vragen werden honderden reacties ingevuld. Alle reacties zijn gelezen en verwerkt.

De politiemedewerkers die de enquête invulden werken verspreid over het land. De drie grote steden zijn sterk vertegen-
woordigd. De meeste respondenten zijn werkzaam in Oost-Nederland en Den Haag, ook op landelijk niveau zijn de meeste 
van de 168 basisteams te vinden in deze regio’s.

Tabel 1. Eenheid werkzaam (n=1628)
Landelijke Eenheid  57  3,5%

Noord-Nederland  103 6,3%

Oost-Nederland  296 18,2%

Midden-Nederland  124 7,6%

Noord-Holland  216 13,3%

Amsterdam  115 7,1%

Den Haag  225 13,8%

Rotterdam  142 8,7%

Zeeland West-
Brabant

 123 7,6%

Oost-Brabant  133 8,2%

Limburg  94 5,8%

Ook is gevraagd naar de functie van de medewerkers, de resultaten daarvan zijn weergegeven in tabel 2. Onder de 
294 medewerkers die ‘andere functie’ invulden, zijn veel politiemedewerkers werkzaam bij de meldkamer en intelligence, als 
operationeel specialist of in administratieve functies.

Functie 

Aspirant  9 0,6%

Agent  50 3%

Brigadier  498 29,7%

Operationeel chef/
teamchef

 127 7,6%

Surveillant  28 1,7%

Hoofdagent  386 23%

Buurtbrigadier/
wijkagent

 156 9,3%

Afdelingschef/dis-
trictchef

 5 0,3%

Andere  294 17,5%
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RESULTATEN
Er zijn vier inhoudelijke vragen gesteld. De resultaten hiervan zijn per vraag uitgewerkt.

1. WAT MOET ER VOLGENS U GEBEUREN OM DE VORMING VAN DE NATIONALE POLITIE TOT EEN SUCCES TE MAKEN?

‘Een wonder…’ begint een politiemedewerker ter beantwoording van deze open vraag, die 1615 keer werd ingevuld. Vele 
 pessimistisch gestemde reacties volgen. Het cynisme is groot. Zo zijn er medewerkers die aangeven dat het ‘toch nooit meer 
mijn politie wordt’, ‘er toch niets verandert’ en ‘zo snel mogelijk stoppen’. De politiemedewerkers tonen zich wel zeer loyaal, 
met opmerkingen als: ‘Het spijt me zeer maar het is mijn plichtsgevoel dat ik dit werk nog doe, maar de politie is zo’n zinkend 
schip. Als het een particulier bedrijf was waren we al lang failliet.’ In de positieve berichtgeving hebben zij geen vertrouwen, 
blijkt bijvoorbeeld uit: ‘Alles draait om cijfers, nou ja creatief boekhouden. Ik moet iedere keer lachen als men zegt dat de 
inbraken etc. achteruit gaan. Ik denk dat veel mensen geen aangifte meer doen. Omdat het geen zin heeft. Uit de reacties zijn 
een aantal gemene delers te halen, omdat ze zeer vaak benoemd worden door de agenten. Hieronder een aantal belangrijke 
adviezen. 

BETER LUISTEREN NAAR DE WERKVLOER 
Opvallend veel agenten pleiten voor ‘beter luisteren’ naar de basis en de werkvloer. ‘Vanuit de basis moet de input komen 
en niet andersom. Nu hebben wij “inspraak” echter de kaders zijn al gevormd. En in dat kader hebben wij dan “inspraak”. 
En: ‘helaas is onze klant: de burger, totaal niet meegenomen in de reorganisatie.’ Een ander stelt dat, hoewel mensen snel de 
neiging hebben te zeuren om te zeuren, de medewerkers de reorganisatie moeten zien als kans om zichzelf te ontwikkelen en 
dat als de minister goed luistert naar de mensen op de werkvloer hij draagvlak en begrip kan creëren. Tot op heden is dat de 
minister niet gelukt. 

WERKEN VANUIT DE REGIO’S
1 op de 10 medewerkers geeft aan dat er mogelijk nooit begonnen had moeten worden aan de reorganisatie van de Nationale 
Politie en dat het zeer lastig wordt om hier een succes van te maken, tenzij er opnieuw bij de basis wordt begonnen. ‘Pas op de 
plaats maken’, ‘stop de starheid’ en ‘terug naar de oude regio’s’, geven agenten aan. De argumenten om terug te gaan naar de 
oude regio’s zijn veelal dezelfde als die bij de toelichting bij de vraag over meer zeggenschap voor burgemeesters. De afstand 
tussen Den Haag en de lokale problematiek en de verschillen tussen de verschillende regio’s voeren de boventoon in de 
 argumentatie. 

BETER BELONEN BASIS, REORGANISEREN TOP
De top, en niet de basis moet drastisch gereorganiseerd worden – of zelfs vertrekken. De top moet beter luisteren naar de 
basis en er moet meer waardering getoond worden door top en politiek. Bovenal zeggen de politiemedewerkers: ‘minder 
top, meer basis’. Waarbij de basis dan vervolgens ook echt de straat op gaat, zo willen de politiemedewerkers. Het tekort aan 
waardering wordt doorgetrokken naar de cao-onderhandelingen en de salariëring: ‘€ 0,60 netto voor een piketuur is echt 
waanzin.’ Ook het in ere herstellen van een aantrekkelijke pensioenvoorziening en functioneel leeftijdsontslag komt  
verschillende malen naar voren.

ICT, CARRIÈRE-KANSEN GEBASEERD OP KENNIS, EEN VERBETERDE FRONTOFFICE
Er worden concrete verbeterpunten genoemd. Carrière kan alleen in de hiërarchische lijn worden gemaakt en niet op kennis 
en/of specialisatie. De externe (dure) adviseurs worden overbodig geacht, de ICT is een rommeltje, er moet meer gebruik  
worden gemaakt van een frontoffice (omdat bij de melding het politiewerk begint) en er kan een evenementenkalender  
worden ingesteld waarbij, extra rekening wordt gehouden met grote evenementen als festivals en voetbal. 

MEER CAPACITEIT
Ook over de capaciteit worden veel opmerkingen gemaakt, ‘Wij doen nu meer werk met minder mensen en meer managers’, 
wordt er gezegd. De politiemedewerkers geven aan dat de vacaturestop moet worden opgeheven, er geen bureaus meer 
 moeten worden gesloten, zieke medewerkers goed moeten worden vervangen en dat het opleidingsniveau van nieuwe  
medewerkers omhoog moet, omdat zij nu met weinig of geen kennis aan het werk beginnen. 

DUIDELIJKHEID EN LANGE-TERMIJNVISIE
Er wordt vooral om snel meer duidelijkheid gevraagd; ‘3,5 jaar een tijdelijke functie is nauwelijks tijdelijk te noemen’, doelend 
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op de aanhoudende problemen bij de invoering van een nieuw landelijk functiehuis voor de politie. De Nationale Politie moet 
een sterke eigen langetermijnvisie ontwikkelen, zodat de reorganisatie beter gestructureerd kan verlopen en er geen wille-
keurige keuzes gemaakt worden. 

2. DE MINISTER EN POLITIETOP WERKEN AAN EEN PLAN VOOR DE NATIONALE POLITIE. IN EEN UITGELEKTE VERSIE VAN 
DIT PLAN STAAT: ‘BURGEMEESTERS KRIJGEN WEER MEER TE ZEGGEN OVER WELKE MISDADEN DE POLITIE IN HUN 
REGIO VOORAL MOET AANPAKKEN.’ VINDT U DAT EEN GOED IDEE? 

Twee derde van de politiemedewerkers vindt dit een goed idee. Van hen hebben er 451 een toelichting op hun stem gegeven 
(39,8 procent). Van de nee-stemmers waren dit er 282 (51,9 procent).

LOKAAL GEZAG MEER ZICHT OP LOKALE PROBLEMEN

Bijna alle toelichtingen van de ja-stemmers onderstrepen het belang van een lokale aanpak. De reden die het meeste gegeven 
wordt, is dat de burgemeester beter zicht heeft op wat er lokaal speelt en wat er moet gebeuren om lokale problemen aan 
te pakken. De problematiek in bijvoorbeeld Amsterdam-Centrum, Zuid-Limburg en het platteland van Friesland verschilt 
compleet van elkaar en heeft lokaal maatwerk nodig, wordt gesteld. De afstand tussen Den Haag en de lokale problemen is te 
groot en het is simpelweg niet mogelijk dat de minister of de politietop weet wat er lokaal speelt. Ook de democratische legi-
timatie wordt veel genoemd. De burgemeester luistert bij de prioritering van problemen waarschijnlijk beter naar de wensen 
van de burger, stellen de politiemedewerkers. De aanpak zal dan meer gericht zijn op wat bij de burgers leeft en wat zij in hun 
directe omgeving als onveiligheid ervaren zoals woninginbraak, straatroof en autokraak. Een aantal respondenten geeft aan 
dat de bevoegdheden op gemeentelijk niveau toch al worden uitgebreid. Zij denken dat dit niet bedoeling kan zijn geweest 
van de Nationale Politie. 

Veel nee-stemmers pleiten wél voor een kleinere afstand tussen burger en politie, maar dus niet door de burgemeester meer 
bevoegdheden te geven. Zij zien meer in extra overleg met de burgemeester en meer bevoegdheden voor de lokale politie. ‘Ik 
werk in de frontlinie, ik zie, samen met mijn collega’s, als eerste welke (jeugd)groepen afglijden van overlast naar hinderlijk en 
uiteindelijk crimineel. Geef ons de ruimte om daar ad hoc op te acteren, via de politiek duurt het te lang en als gevolg daarvan 
lopen wij achter de feiten aan. Laat het wijkteam en de basiseenheid prioriteren en daarnaar handelen.’ 

GROTE ZORGEN, MAAK VAN DE POLITIE GEEN POLITIEKE SPEELBAL 
Verschillende ja-stemmers wijzen wel op het gevaar dat de aanpak van problemen dan meer politiek bepaald zou kunnen 
worden. De burgemeester zou zich richten op zichtbare criminaliteit en wanneer zijn of haar positie in gevaar is zou de politie 
onevenredig belast kunnen worden. ‘Onzichtbare’ criminaliteit loopt het risico vergeten te worden als burgemeesters voor-
rang geven aan ‘onderbuikgevoelens en burgerlobby’. Verschillende politiemedewerkers geven aan dat, hoewel zij voor meer 
zeggenschap van de burgemeester zijn, zij geen ‘speelbal’ van de politiek willen worden en dat de mate van vertrouwen erg 
afhankelijk is van de burgemeester. Een politiemedewerker zegt bijvoorbeeld: ‘zoals ik voorlopig onze burgemeester in kan 
schatten wel. Bij een ander had ik het niet geweten.’ Ook het gevaar dat verschillende burgemeesters zullen moeten vech-
ten om de inzet van politie in hun gemeente en het feit dat de burgemeester eigenlijk via de lokale driehoek (burgemeester, 
Openbaar Ministerie en politie) al voldoende zeggenschap zou moeten hebben, worden als kritische noten aan de ja-stem 
toegevoegd. 

Deze kritische geluiden zijn ook te vinden onder de nee-stemmers. De burgemeester zou te politiek gekleurd zou zijn, er zou 
te veel machtsstrijd tussen burgemeesters en politiekorpsen onderling zijn en burgemeesters hebben te weinig inhoudelijke 
kennis van het kunnen van de politie, stellen zij. ‘Politie wordt dan nog meer de speelbal van de politiek waarbij de waan van 
de dag regeert en er amper lange termijn visie zal zijn’ is een gemene deler onder de nee-stemmers. De trias politica wordt in 
dat kader enkele keren genoemd, waarbij gepleit wordt voor een strikte scheiding der machten. 

Tabel 3. Antwoord vraag 2 (n=1693)
Ja  1133  66,9%

Nee  543  32,1%

Geen  14  0,8%
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LANDELIJKE PRIORITEITEN NOODZAKELIJK
Daarnaast keren de nee-stemmers zich ook tegen het ‘eilandjes creëren’ en waarschuwen ze dat er dan geen aandacht meer 
zal zijn voor landelijke problemen zoals de georganiseerde misdaad of dat er te grote prioriteitsverschillen tussen verschil-
lende gebieden zullen ontstaan. ‘Uniform beleid is erg belangrijk. Als iedere burgemeester in zijn/haar gemeente de prioriteit 
gaat bepalen ontstaat verwarring en frustratie bij met name burgers.’ Meer overleg binnen de driehoek waarbij de burgemees-
ters een gelijke stem hebben is goed, zo wordt verschillende malen gesteld, maar laat de bevoegdheden van de politie bij de 
politie. Politiemedewerkers hebben de deskundigheid om goed te bepalen hoe de politiekracht ingezet moet worden, is in 
veel toelichtingen terug te lezen. 

3.  IN HET UITGELEKTE PLAN STAAT DAT ER TE VEEL PERSONEEL IN DIENST IS BIJ DE POLITIE.  
HERKENT U ZICH IN DIT BEELD?

9 van de 10 agenten zeggen dat er niet te veel personeel in dienst is bij de politie.

Tabel 4. Antwoord vraag 2 (n=1690)
Ja  154 9,1%

Nee  1524 90,2%

Geen antwoord  12 0,7%

ALS ER AL EEN TEVEEL AAN PERSONEEL IS, DAN ZIT DAT IN DE POLITIETOP
De politiemedewerkers die hebben aangegeven dat er wel te veel personeel in dienst is (1 op de 10 agenten vond dit), geven 
nagenoeg allemaal aan dat het teveel primair zit in de politietop. ‘Teveel leidinggevenden en te weinig soldaten’ en ‘teveel 
 leidinggevende laag waardoor er teveel kapiteins op een schip zitten. Dit soort schepen zinken’. Daarnaast is in de toelich-
tingen te lezen dat zij een teveel aan personeel in de overhead zien. Te veel HR, financiën, administratie en ondersteuning, 
terwijl het blauw op straat al jaren daalt. 

TEKORT AAN PERSONEEL 
De toelichtingen van de nee-stemmers komen nagenoeg overeen met die van de ja-stemmers. Zeker de helft van de politie-
medewerkers die nee invulden, heeft ter toelichting opgemerkt dat er op het uitvoerende vlak al jaren mensen te weinig zijn, 
terwijl er wel te veel leiding en ondersteunend personeel is. Zaken die blijven liggen, hoge werk- en roosterdruk, afhankelijk-
heid van goodwill en ‘stuwmeren aan overuren’ zijn toelichtingen die veel terugkomen. ‘Wij werken op crepeersterkte’, wordt 
er gezegd. Een ander noemt een voorbeeld uit de praktijk, waar op een zondag voor een gebied met 60.000 inwoners en een 
festival met 4.000 bezoekers slechts 5 collega’s dienst hadden. Weer een ander stelt dat de politie op dit moment een ‘wis-
selpotje van collega’s is die staan te springen voor een echte baan bij de regionale eenheden in plaats van verdrinken in een 
sterfhuisconstructie.’ De politiemedewerkers waarschuwen voor de komende uitstroom van agenten die met pensioen gaan 
en vrezen dat er onwerkbare situaties ontstaan door de sluiting van politiebureaus en dat er door het tekort aan mankracht 
steeds meer naar de ‘waan van de dag’ gewerkt wordt. Ten slotte vertelt een servicemedewerker dat er soms ‘veegweken’ zijn, 
waarbij alle medewerkers binnengehouden worden om de plankzaken weg te werken. De burgers die aangifte komen doen 
vragen volgens dezelfde medewerker steeds vaker of het überhaupt zin heeft om aangifte te doen en inmiddels doet de meer-
derheid slechts aangifte omdat het ‘nodig voor de verzekering’ is. Er moeten steeds meer keuzes gemaakt worden tussen wel 
of niet behandelen, dat is niet te verkopen. 

4. IS ER SPRAKE VAN EEN VERSLECHTERING VAN DE ARBEIDSVOORWAARDEN EN/OF ARBEIDSOMSTANDIGHEDEN  
TEN OPZICHTE VAN ENKELE JAREN GELEDEN? 

Bijna alle agenten zien een verslechtering van de arbeidsvoorwaarden (tabel 5).

Onder de politiemedewerkers die ‘andere’ hebben ingevuld zijn veel verwijzingen naar de cao-onderhandelingen en het 
ouderenbeleid (vrije dagen en pensioen) te vinden. Ook wordt gezegd dat overuren niet meer betaald worden, de roosters en 
planning ‘totale chaos’ zijn en er te veel tijd wordt besteedt aan administratieve zaken. Daarnaast zijn er veel opmerkingen 
over het gebrek aan betrokkenheid, zowel tussen collega’s als vanuit de korpsleiding. 
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Tabel 5. Antwoord op vraag 4. Meerdere antwoorden mogelijk. 
(n bij benadering=1690)

Nee, ik ervaar geen verslechtering  36 2,1%

Ja, er is weinig tijd en geld beschikbaar voor 
deskundigheidsbevordering en training

 1211 71,7%

Ja, collega’s die vertrekken, met verlof gaan 
of langdurig ziek zijn, worden niet voldoende 
vervangen

 1100 65,1%

Ja, ik mis waardering voor het inhoudelijke 
werk

 1080 63,9%

Ja, mijn collega’s zijn overbelast  999 59,1%

Ja, ik moet steeds meer dingen zelf regelen 
(zoals training, diensttijden invoeren, etc.)

 909 53,8%

Ja, ik maak veel overuren  271 16%

Ja, mijn reiskostenvergoeding is verslechterd  269 15,9%

Andere  245 14,5%

ONVOLDOENDE TRAINING, TE WEINIG WAARDERING EN TE HOGE WERKDRUK 
Grootste zorg bij agenten is met name dat zij onvoldoende kunnen trainen en aan deskundigheidsbevordering kunnen 
doen. Een belangrijke voorwaarde voor agenten om veilig hun werk te kunnen doen. Veilig ten aanzien van zichzelf en hun 
collega’s, maar ook voor de burgers. Ruim 7 op de 10 agenten geven aan dit als grootste probleem te zien als het gaat om hun 
arbeidsvoorwaarden. 
Daarnaast is de aanhoudende werkdruk een groot probleem onder agenten. Twee derde van de agenten geeft aan dat collega’s 
overbelast zijn en veel zien ook collega’s vertrekken omdat zij langdurig ziek zijn of onvoldoende vervangen worden. 
Ten slotte komt ook hier duidelijk naar voren dat agenten onvoldoende waardering ervaren voor het werk dat zij doen. De 
aanhoudende cao-strijd van de agenten voor meer waardering komt daarmee ook tot uiting in deze enquête. 

Slechts 2 procent heeft ingevuld geen verslechtering van de arbeidsvoorwaarden en -omstandigheden te ervaren. De over-
grote meerderheid van de bijna 1700 politiemedewerkers ervaart zo’n verslechtering dus wel, op een of meerdere vlakken. 
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CONCLUSIES EN AANBEVELINGEN 
Dat de politiemedewerkers graag meedenken over de toekomst van de politie blijkt uit het grote aantal dat heeft meegewerkt 
aan dit onderzoek. Bijna de helft van alle aangeschreven politiemensen heeft gereageerd. In hun suggesties over hoe de 
reorganisatie alsnog tot een succes gemaakt kan worden komt een aantal dingen steevast naar voren: beter luisteren naar de 
basis, meer capaciteit en de punten die ook in de cao-onderhandelingen steevast gehoord worden, te weten betere beloning 
en arbeidsvoorwaarden, zoals een goede pensioenvoorziening.

BETER LUISTEREN NAAR DE WERKVLOER, MEER CAPACITEIT EN MEER VISIE
Op de vraag wat er volgens de agenten moet gebeuren om de reorganisatie tot een succes te brengen, geven de agenten een 
aantal belangrijke tips aan de minister. Zo moet er begonnen worden met beter luisteren naar de werkvloer. Er is tot op heden 
onvoldoende inspraak van onderop. Het ontbreekt aan een visie waar de politieorganisatie naartoe moet. Een langetermijn-
visie is zeer gewenst, daar ontbreekt het nu aan. 
Wanneer er beter geluisterd zou worden, wordt ook duidelijk dat er grote problemen zijn met de politiecapaciteit. De huidige 
vacature-stop moet volgens de politiemedewerkers per direct worden opgeheven. Er mag wel 1 reorganisatie plaatsvinden, 
maar die moet vooral de top betreffen. Er zijn te veel (dure) managers in verhouding tot het aantal agenten dat het vele werk 
doet. 

LOKAAL MEER INVLOED MAAR POLITIE MAG GEEN POLITIEKE SPEELBAL WORDEN
De meerderheid van de agenten ziet wel wat in het in de media uitgelekte idee van de minister dat er meer zeggenschap mag 
komen voor de burgemeester (67 procent). Ook wanneer zij hebben aangegeven dat er meer zeggenschap naar de burge-
meester moet, geven zij bijna allen aan dat er wel meer lokaal invloed mag komen. Echter velen (zowel diegenen die ja als 
nee aangeven op de vraag dat de burgemeester meer zeggenschap moet krijgen) geven aan dat de politie nooit speelbal zou 
mogen worden voor politiek gewin. Een risico dat zij wel zien als de burgemeester meer zeggenschap krijgt. Tevens zijn ze van 
mening dat er ook landelijke prioriteiten moeten bestaan. Omdat sommige zaken ook landelijk moeten worden aangepakt. 

ZORGEN OVER DE CAPACITEIT
Er wordt door de minister geregeld aangegeven dat er eerder te veel agenten zijn, dan te weinig. Het moge duidelijk zijn dat 
de agenten het hier hartgrondig mee oneens zijn. Zowel bij de open vragen als bij de vraag of er voldoende personeel is geeft 
ruim 90 procent te kennen dat er onvoldoende personeel is. 

GROTE VERSLECHTERING ARBEIDSVOORWAARDEN EN -OMSTANDIGHEDEN
Bijna alle agenten (98 procent) geven aan dat hun arbeidsvoorwaarden en -omstandigheden de afgelopen jaren zijn verslech-
terd. Dit zit hem met name in onvoldoende mogelijkheid om te trainen, te weinig waardering en te hoge werkdruk. Duidelijk 
is dat agenten vinden dat zij onvoldoende gewaardeerd worden voor het werk dat zij doen. De aanhoudende cao-strijd van de 
agenten voor meer waardering komt daarmee ook tot uiting in deze enquête. 

AANBEVELINGEN 
LUISTER NAAR DE WERKVLOER
Het lijkt een open deur, maar dat dit is helaas nog steeds bijna het eerste wat agenten aangeven als iets wat nog steeds 
 misgaat. De papieren werkelijkheid van de minister is een andere dan hetgeen de agenten op de werkvloer zeggen te ervaren. 

KOM MET EEN LANGETERMIJNVISIE
De minister moet niet kleine brandjes blussen, maar met een groot plan komen om de organisatie weer op de rails te zetten. 
En dan niet enkel voor een paar jaar, maar een meerjarenvisie. Agenten willen weten waar zij naartoe werken. 

ZORG VOOR MEER CAPACITEIT
Er zijn niet te veel agenten, zoals de minister aangeeft, maar juist te weinig. Agenten kampen met een enorme werkdruk. Ze 
zien veel collega’s vertrekken of ziek worden, wat vervolgens ook nog onvoldoende wordt opgevangen. Zet dat naast de roos-
terdruk en de toenemende zorg dat agenten steeds meer overbelast raken en dit is zeker een punt om met spoed op te pakken. 
Een eerste aanzet kan gemaakt worden door de huidige vacaturestop op te heffen. 
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RUIM BAAN VOOR DE AGENT

GEEF LOKAAL MEER INVLOED EN ZEGGENSCHAP
Dit mag in de persoon van de burgemeester zijn, al is waakzaamheid geboden opdat de politie niet een politieke speelbal 
wordt. De suggestie van agenten om ook burgers meer te betrekken is daarom een goede suggestie. Ook moet er rekening 
gehouden worden met de landelijke prioriteiten. Er zijn immers nog altijd zaken die een landelijke aanpak behoeven. 

MEER WAARDERING EN ERKENNING, KOM MET EEN GOED CAO-BOD
De huidige cao-acties geven ook al duidelijk aan dat agenten onvoldoende gewaardeerd worden. Al jaren worden hun salaris-
sen op de nul-lijn gehouden. Een magere beloning, voor mensen die geacht worden hun eigen leven en welzijn in de waag-
schaal te stellen voor hun werk. Een goed cao-bod is dan ook een blijk van respect, een goed begin voor meer waardering voor 
de politie. 

MEER TRAINEN EN DESKUNDIGHEIDSBEVORDERING 
Agenten trainen 32 uur op jaarbasis. De klacht is echter dat er dan alleen getoetst wordt en dat er van echt trainen geen sprake 
is. Een minister die de veiligheid van agenten en burgers serieus neemt, dient ervoor te zorgen dat agenten goed getraind hun 
werk kunnen doen. 
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